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Humanitarian consequences of the conflict between 
Georgia and Russia: visit by Corien Jonker to Tskhinvali 
and the surrounding region 
 
Strasbourg, 11.03.2009 – As part of the follow-up to Resolution 1648 (2009) on 
the humanitarian consequences of the war between Georgia and Russia, Corien 
Jonker (Netherlands, EPP/CD), Chair of the Committee on Migration, Refugees 
and Population of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), 
will travel to Tskhinvali on 13-14 March and meet the de facto authorities of 
South Ossetia, together with the de facto Ombudsman David Sanakoev. She will 
extend her visit to the Tskhinvali region and she also plans to visit Akhalgori. 
Talks are scheduled with representatives of the International Committee of the 
Red Cross. Ms Jonker will also hold meetings with NGOs in Moscow, 
Vladikavkaz and Tskhinvali. 
 
Last November, the parliamentarian visited Tbilisi, the region of Abkhazia and 
the so-called “buffer zone” with  South Ossetia where she had meetings with the 
Georgian authorities and representatives of humanitarian agencies, NGOs and 
the international community. 
 
 
 
Conséquences humanitaires du conflit Géorgie-Russie : 
visite de Corien Jonker à Tskhinvali et sa région 
 
Strasbourg, 11.03.2009 – Dans le cadre du suivi de la Résolution 1648 (2009) 
sur les conséquences humanitaires de la guerre entre la Géorgie et la Russie, 
Corien Jonker (Pays-Bas, PPE/DC), Présidente de la Commission des 
migrations, des réfugiés et de la population de l’Assemblée parlementaire du 
Conseil de l’Europe (APCE), se rendra les 13 et 14 mars à Tskhinvali, où elle 
rencontrera les autorités de facto d’Ossétie du Sud, ainsi que l’Ombudsman de 
facto, David Sanakoev. Elle étendra sa visite à la région de Tskhinvali et prévoit 
également de se rendre à Akhalgori. Des entretiens auront lieu avec des 
représentants du Comité international de la Croix-Rouge. Mme Jonker 
rencontrera également des ONG à Moscou, Vladikavkaz, et à Tskhinvali. 
 
La parlementaire s’était rendue en novembre dernier en visite à Tbilissi dans la 
région d'Abkhazie et dans la zone dite « tampon » avec l'Ossétie du Sud. A 
cette occasion, elle s’était entretenue avec les autorités géorgiennes, ainsi 
qu’avec des représentants d’agences humanitaires, d’ONG et de la 
communauté internationale. 
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